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Anna Kováčová: Som 

presvedčená, že súčasné 
výzvy spoločne zvládneme

Spoločnosť ZANINONI SLOVA-
KIA, s.r.o., poskytuje komplexné 
zasielateľské služby v oblasti 
zabezpečenia prepravy tovaru z 
miesta odoslania do miesta ur-
čenia. Napriek náročnej situácii 
v priemysle môže vedenie spo-
ločnosti hodnotiť prvý polrok 
pozitívne. 

čítajte na strane 2ŽP Group

Napriek nepriaznivému 
stavu udržali pozitívny 

výsledok

KBZ s.r.o. je dlhodobým par-
tnerom a dcérskou spoločnos-
ťou Železiarní Podbrezová a.s. 
Vďaka skúsenému manažmen-
tu, kvalifikovanému personálu 
a modernej technike si firma 
vybudovala stabilnú pozíciu na 
slovenskom trhu a v súčasnosti 
patrí k popredným spoločnos-
tiam, ktoré podnikajú v oblasti 
nakladania s odpadmi, predo-
všetkým s farebnými kovmi a 
železným šrotom.

čítajte na strane 2

T. Kubej
noviny@zelpo.sk

Hráčsky a realizačný tím FK Železiarne Podbrezová pred začiatkom sezóny 2024/25.  Foto: M. Štefánik

V prvom polroku oproti koncu vlaňajška 
žiadna výrazná zmena v predaji nenastala

Prvý polrok aktuálneho roka kopí-
roval vývoj z konca vlaňajška. V ob-
lasti predaja ocele trh naďalej stag-
nuje a nevykazuje žiadne známky 
zlepšenia. Nielen o 
tom sme sa zhovárali 
s Vladimírom Sotákom 
ml., členom Predsta-
venstva a obchodným 
riaditeľom akciovej 
spoločnosti Železiarne 
Podbrezová.

Je za nami prvý polrok 
2024. Aký bol z pohľa-
du predaja našich vý-
robkov?

- Prvých šesť mesia-
cov tohto roka neprinieslo z pohľa-
du akciovej spoločnosti Železiarne 
Podbrezová žiadnu výraznú zmenu 

v predaji oproti koncu minulého 
roka. Objemy a cenová úroveň po-
čas celého obdobia stagnovali. Hlav-
ným dôvodom je nízka spotreba 
ocele a hutníckych výrobkov v nos-
ných priemyselných odvetviach. Z 
celosvetového hľadiska je najhoršia 

situácia na trhu Európ-
skej únie.

V poslednom rozhovo-
re pre noviny Podbre-
zovan ste spomenuli, 
že vysoký záujem zo 
strany odberateľov je 
predovšetkým o naše 
rúrové oblúky. Ako vy-
zerá aktuálna situácia 
v tejto oblasti?

- Dopyt po rúrových 
oblúkoch je naďalej 

vyšší ako naše aktuálne výrobné ka-
pacity, preto je našou snahou zvýšiť 
zmennosť a objem mesačnej výro-

by. Ide však o doplnkový sortiment, 
ktorý aj napriek nárastu objednávok 
nemá zásadný vplyv na hospodár-
sky výsledok Železiarní Podbrezová.

Hoci z trhu odišli dvaja hráči na 
strane ponuky, Liberty a WRA, 
nepremietlo sa to zatiaľ v náraste 
počtu objednávok do takej miery, 
ako by sa mohlo očakávať. Čím si 
vysvetľujete tento fakt?

- Liberty vypadlo z trhu už na 
prelome rokov a ich produkcia bola 
postupne nahradená prevažne lac-
nými dovozmi z krajín mimo Európ-
skej únie. U nás sa to prejavilo len v 
prvom kvartáli tohto roka. 

WRA ukončilo výrobu začiatkom 
leta, pričom ich objem zákaziek 
predstavoval približne 15 percent 
našich objemov. To bol dôvod, pre-
čo sme my a naša konkurencia pria-
mo nezaznamenali výraznejší nárast 
objednávok.

Aký je predpoklad vývoja z pohľa-
du obchodu do nasledujúcich me-
siacov?

- V letných mesiacoch sme zazna-
menali ďalší pokles objednávok na 
odlievané oceľové bloky. Od sep-
tembra očakávame mierne ožive-
nie a zvýšenie dodávok pre našich 
dlhodobých obchodných partne-
rov. 

Predaj valcovaných rúr bol stabil-
ný aj začiatkom druhého polroka. 
Momentálne pracujeme na sep-
tembrových zákazkách a prognózy 
predaja na štvrtý kvartál sú mierne 
optimistické.

V minulých týždňoch sme získa-
li celosvetovo významné zákazky 
na presné ťahané rúry určené pre 
tepelné výmenníky. Sú to z nášho 
pohľadu dlhodobé kontrakty, kon-
čiace v prvom kvartáli 2025, ktoré 
nám umožnili zvýšiť zmennosť a 
tým aj celkový objem výroby.

Súčasná situácia má ne-
gatívny dopad na takmer 

všetky odvetvia priemyslu

ŽP Výskumno-vývojové centrum 
s.r.o. bolo založené v roku 2008 
so zámerom profesionalizácie 
výskumno-vývojovej činnos-
ti, orientovanej na výrobný 
program Železiarní Podbrezová 
a.s., ako aj ďalších firiem v ŽP 
GROUP. Okrem toho poskytuje 
služby aj pre externých objed-
návateľov. Spolupracuje tiež s 
technickými univerzitami a vý-
skumno-vývojovými inštitútmi 
doma i v zahraničí.

ŽP Group

čítajte na strane 3ŽP Group

Železničná vlečka 
prešla opravou

Aj v letných mesiacoch prebie-
ha bežná oprava železničnej 
vlečky v akciovej spoločnosti 
Železiarne Podbrezová.

čítajte na strane 3Železiarne Podbrezová

Editoriál
Leto sa rýchlym tempom prehuplo 
do druhej polovice. Hoci novinári 
zvyknú obdobie prázdnin nazývať 
uhorkovou sezónou, okolo nás 
sa stále niečo deje. Naozajstnú 
uhorkovú sezónu pripravili na Tá-
ľoch, kde môžete v týchto dňoch 
ochutnať jedlá a nápoje z tejto 
obľúbenej zeleniny. V golfovom re-
zorte je v súčasnosti rušno. Okrem 
pravidelných detských táborov tu 
prebieha príprava na augustový 
prestížny turnaj žien. V aktuál-
nom čísle nášho dvojtýždenníka 
sme sa preto rozprávali so zná-
mym trénerom golfu. Oslovili 
sme i obchodného riaditeľa pod-
brezovských železiarní, aby zhod-
notil uplynulých šesť mesiacov a 
načrtol vízie do ďalšej časti roka. 
V novinách Podbrezovan vám 
tiež prinášame rozhovory s ďalší-
mi zástupcami našich dcérskych 
spoločností. Navštívili sme aj det-
ský tábor, mapovali účinkovanie 
podbrezovských futbalistov a za-
ostrili i na malých železiarov, kto-
rí sa nestratili v silnej konkurencii 
na domácom turnaji. Novinkou 
z futbalovej kuchyne je i návrat 
známej persóny Vratislava Greška 
do štruktúr nášho klubu. Takisto 
sme sa pozreli na aktivity našich 
učiteľov počas letných prázdnin, 
nechýba pozvánka na Dračie dni 
na hrade Ľupča, ale ani súťažná 
krížovka či prieskum spokojnosti. 
Noviny Podbrezovan už tradične 
prinášajú bohatý obsah. Veríme, 
že si v nich každý nájde to svoje. 
Prajeme príjemné čítanie.

Milan Gončár

Stojme za našimi chlapcami 
aj v novej sezóne

V závere júla odštartovala nová 
sezóna futbalovej Niké ligy. Medzi 
tuctom tímov z celého Slovenska 
nechýbajú ani naši železiari. Keď 
pred dvoma rokmi znovu postupo-
vali medzi elitu, v Zelpo aréne to 
bola veľká paráda. Oslavy návratu 
boli veľkolepé. Odvtedy už pretiek-
lo veľa vody dolu Hronom. Klub 
sa stihol naplno etablovať medzi 
najlepšími mužstvami republiky a 
dokázať všetkým, že s ním musia 
počítať. Dnes stojí pred našimi fut-
balistami nová výzva. Ligová sezó-
na bude znovu veľmi náročná a aby 
ju chlapci zvládli, potrebujú aj nás 
– fanúšikov. 

Futbal je celosvetový fenomén 
a ľudia v našom regióne môžu byť 
hrdí, že sa v takej malej dedinke hrá 
najvyššia súťaž. Nenechajme sa od-

radiť tými, ktorí za všetkým vidia len 
negatíva a ofrflú všetko a všetkých. 
Futbal je výborná reklama. Možno 
jedna z najlepších. A v našom klube 
ho robia na najvyššej úrovni, čo po-
tvrdzujú odborníci zo 
športovej brandže. A 
čo je najpozitívnejšie, 
na prvom mieste je 
výchova mladých. Veď 
sa len pozrime, koľko 
chlapcov a dievčat sa 
nachádza v jednotli-
vých mládežníckych 
kategóriách. Deti tak 
trávia čas zmyslupl-
ne – pri pohybe, s kamarátmi a 
sú formované nielen po športovej, 
ale najmä ľudskej stránke. Vedú 
ich špičkoví profesionálni tréneri a 
našu akadémiu mimoriadne kladne 
vníma celá futbalová verejnosť. Vo 
vedení robí každý maximum, aby 
bol klub stabilný, napredoval a na-

ďalej robil dobré meno Horehroniu, 
ale i železiarňam. Odhoďme teda 
pohodlnosť a skúsme vnímať šport 
a futbal inak. Veď ide o náš klub, v 
ktorom pôsobia aj naši známi, ro-

dina, kamaráti, suse-
dia... 

Možno stačí len prísť 
na ligový zápas, stráviť 
čas s priateľmi a pod-
poriť chlapcov z tribú-
ny. Bude to pre nich 
odmena za tvrdú prá-
cu, ale zároveň uzna-
nie pre všetkých, ktorí 
stoja za fungovaním 

malého klubu spod Nízkych Tatier. 
Nie vždy je cesta jednoduchá. No 
spoločne vieme prekonať aj tie naj-
ťažšie prekážky. 

Želajme si, nech je šport pre nás 
skutočnou radosťou a spôsobom, 
ako aspoň nachvíľu zabudnúť na 
každodenné starosti. 

M. Gončár
noviny@zelpo.sk

Pozvánka
Priatelia dôchodcovia, bývalí hut-
níci z Brezna. Druhé stretnutie KIu-
bu hutníkov dôchodcov z Brezna sa 
uskutoční 15. augus ta, o 10. hodi-
ne na terase podniku v areáli býva-
lého detského domova, pri bývalej 
starej hasični – ulica ČSA (dnešný 
OC Point). Kontakt 0940 592 192.
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Pracovníci prevádzky KBZ s.r.o. v Zohore.  Foto: KBZ

M. Gončár
noviny@zelpo.sk

Anna Kováčová: Som presvedčená, 
že súčasné výzvy spoločne zvládneme

Spoločnosť ZANINONI SLOVAKIA, 
s.r.o., poskytuje komplexné za-
sielateľské služby v oblasti zabez-
pečenia prepravy tovaru z miesta 
odoslania do miesta určenia. Nap-
riek náročnej situácii v priemysle 
môže vedenie spoločnosti hod-
notiť prvý polrok pozitívne. Viac 
nám v rozhovore povedala Anna 
Kováčová, riaditeľka ZANINONI 
SLOVAKIA, s.r.o.

Prvý polrok 2024 sa z pohľadu 
priemyslu niesol zväčša v negatív-
nom duchu. Aká bola situácia vo 
vašej spoločnosti?

- V našej spoločnosti môžeme 
prvý polrok 2024 hodnotiť dobre. 
Zatiaľ každý mesiac dosahujeme 
kladné hospodárske výsledky v 
pomerne slušných číslach, ktoré 
sú porovnateľné s minuloročným 
obdobím. Prvý polrok je pre nás 
vždy dôležitý, pretože letné mesia-
ce a december sú spravidla slabšie, 
pričom ovplyvňujú celkové ročné 
výsledky. S tým však počítame a 
je pravdepodobné, že plánované 
ekonomické ukazovatele budú spl-
nené. Úlohy a ciele máme jasne 
zadefinované, k práci sa musí stále 
pristupovať zodpovedne a jednot-
livé činnosti vykonávať efektívne. 
S obchodnými partnermi prechá-
dzame náročné obdobie, ale som 
presvedčená, že rovnako ako v 
minulosti, výzvy, ktoré dnes pre-

konávame, spoločne zvládneme a 
situácia sa zlepší. 

Koľko prepráv sa vám podarilo 
zrealizovať? 

- Za šesť mesiacov tohto roka 
sme zabezpečili 3 779 prepráv (v 
prvom polroku 2023 to bolo 3 660), 
vrátane 18 ucelených vlakov do 
Nemecka, dvoch vagónov do Bel-
gicka a 50 nadrozmerných prepráv 
do Poľska, Talianska, Francúzska, 
Veľkej Británie, Čiech, 
Maďarska a ďalšie z 
nich boli v rámci Slo-
venska. V celkovom 
počte prepráv je 3 351 
exportov do 21 eu-
rópskych krajín a 428 
importov z ôsmich 
krajín. V porovnaní 
so šiestimi mesiacmi 
minulého roka sme v 
tomto roku obstarali 
viac – 92 exportov a 
27 importov. Najsil-
nejšími exportnými destináciami 
sú Nemecko, Poľsko a Taliansko. 
Najviac importov sme realizovali z 
Poľska a Českej republiky.

Je v takejto náročnej dobe ťažšie 
kombinovať dopravu, aby ste do-
siahli maximálne vyťaženie vozi-
diel?

- Činnosť našej spoločnosti spo-
číva najmä v zabezpečení prepra-
vy rúr zo Železiarní Podbrezová k 
ich zákazníkom a zákazníkom ich 
obchodných spoločností. Stále ho-

voríme, že nakládka rúr v železiar-
ňach je špecifická, pretože existuje 
niekoľko nakladacích miest, čo v 
praxi znamená, že jedno vozid-
lo môže nakladať na niekoľkých 
miestach. Tieto nakladacie miesta 
sú limitované možnosťou fyzickej 
nakládky určitého počtu vozidiel 
na danom mieste a tiež pracov-
ným zmenovým režimom. Pre ob-
chodníkov a zamestnancov odboru 
expedície a obchodnej administra-

tívy je náročné už len 
vytvorenie samotnej 
špecifikácie na nak-
ládku konkrétneho 
vozidla. Na jednej 
strane je požiadavka 
zákazníka a na dru-
hej je potrebné brať 
do úvahy kombináciu 
valcovaných a pres-
ných rúr (prípadne 
paliet s oblúkmi) s 
ohľadom na dĺžku rúr, 
hrúbku steny, balenie 

alebo iné skutočnosti vyplývajúce 
z kúpnych zmlúv (napríklad, ne-
kombinovať s iným zákazníkom, 
expedovať len ukončené objed-
návky a podobne). My k tomu 
musíme nájsť vhodné vozidlo, na-
plánovať podľa časových možností 
nakládky, dĺžky samotnej prepravy, 
prípadne iných činností (napríklad 
zaclenie tovaru, trajekt, sviatky v 
tranzitných krajinách, zákazy jázd) 
tak, aby bol dodržaný termín do-
dania. Väčšina termínov dodania 
predstavuje časové okná u zákaz-

níkov na určité hodiny a ďalšie po-
žiadavky, ako napríklad len nočné 
vykládky, v piatok len dopoludnia, 
len jeden kamión denne a podob-
ne. Do toho ešte vstupuje požia-
davka naložiť rúry na jedno vozidlo 
pre dvoch alebo viac zákazníkov, 
pričom naloženie musí zodpovedať 
poradiu vykládok tak, aby každý 
z tých zákazníkov manipuloval pri 
vykládke len so svojím tovarom. 
Ak ide o prepravu rúr do prístavov, 
požiadaviek, ktoré je potrebné za-
bezpečiť, je ešte viac. Samozrejme, 
z pohľadu ceny za prepravu je v zá-
ujme obchodníka i v našom, aby 
odchádzali z Pod-
brezovej vyťažené 
vozidlá. Nie je to 
však vždy možné. 
V tomto prípade 
konkrétnu naklád-
ku a cenu riešime 
s príslušným ob-
chodníkom.  

Reagujú aj samot-
ní dopravcovia na 
súčasnú situáciu, 
napríklad zmenou 
podmienok, poža-
dovaných cien a 
podobne?

- Doprava kopí-
ruje stav priemyslu 
a celej ekonomiky, 
teda aj ich problémy a nedostatky. 
Jedným z nich je absencia kvalitnej 
pracovnej sily. Vlani štát vytvoril 
výhodné podmienky na predčasný 
odchod do dôchodku po štyridsia-
tich odpracovaných rokoch. Do-
pravy sa to dotklo výrazne, preto-
že veľa vodičov bolo práve v tejto 
vekovej kategórii a nemá ich kto 
nahradiť. Nedokáže to ani dovoz 
pracovnej sily a ani štruktúra vzde-
lávania nezodpovedá potrebám 
na trhu práce. Zo strany združení 
cestných dopravcov sú predklada-
né návrhy na zatraktívnenie povo-
lania vodiča a vytvorenia priestoru 
na lepšie podmienky pre dopravné 
spoločnosti. Napríklad, ide o ná-
vrhy na zjednodušenie prístupu k 
profesii vodiča, zlepšenie školení 
a podmienok času odpočinku, žia-
dosti o udelenie výnimky zo záka-
zov jázd na dojazd, lepší prístup k 
bezpečným a dobre vybaveným 
odpočívadlám, digitalizácia pre-
pravných dokumentov, zjednote-
nie obmedzení pre jazdu náklad-
ných vozidiel v mestách, ochrana 
proti zneužitiu palivových kariet 
a ďalšie. Vrátim sa ale k prvotnej 
otázke. V predchádzajúcich člán-

koch som uviedla konkrétne nákla-
dové položky pre stanovenie ceny 
za prepravu. Žiaľ, sumy týchto po-
ložiek sa postupne zvyšujú alebo 
pribúdajú nové – napríklad rozši-
rovanie spoplatnených úsekov a 
nízkoemisných zón, vyššie sadzby 
mýtnych poplatkov (napríklad od 
1. júla 2024 v Belgicku), povin-
ná výmena starších tachografov 
do konca tohto roka, respektíve 
do augusta 2025 pri predposled-

nej generá-
cii tzv. smart 
ta c h o g rafov, 
rozširujúce sa 
povinnosti hlá-
senia tovarov 
pred vstupom 
vozidla do da-
nej krajiny, zvý-
šené náklady 
na pracovnú 
silu a podob-
ne. Dá sa teda 
predpokladať, 
že aj doprav-
covia budú po-
žadovať vyššie 
ceny. Našou 
snahou však 
bude komuni-

kovať s nimi tak, aby sme mohli 
zabezpečovať prepravy za súčasné 
ceny čo najdlhšie. 

Máte informácie alebo signály, 
ako sa môže situácia vyvíjať do 
konca roka?

- Je ťažké predpokladať vývoj si-
tuácie, keďže pre ekonomiku v eu-
rozóne nie sú dostatočne vytvára-
né podmienky, ktoré by uľahčovali 
jej rozvoj, konkurencieschopnosť 
a ochranu trhu. Situácii nepomá-
hajú ani vojnové konflikty, ktoré 
skôr eskalujú namiesto toho, aby 
prichádzali signály o ich ukončení. 
Ja môžem vysloviť len prianie, aby 
začal rásť trh s oceľou, zákazníci 
zachovali železiarňam v Podbrezo-
vej svoju priazeň a zvýšil sa objem 
zákaziek. Aby sa naplnili výrobné 
kapacity a bol dostatok kvalitnej 
pracovnej sily, ktorá je potrebná 
pre úspešné fungovanie na všet-
kých stupňoch riadenia i samotné-
ho vykonávania jednotlivých čin-
ností. Takto by mohol byť úspešný 
rok v našej spoločnosti zrkadlom 
dobrých výsledkov v samotných 
železiarňach. To si určite želáme 
všetci.

Napriek nepriaznivému stavu udržali pozitívny výsledok
M. Gončár
noviny@zelpo.sk

KBZ s.r.o. je dlhodobým partne-
rom a dcérskou spoločnosťou Že-
leziarní Podbrezová 
a.s. Vďaka skúse-
nému manažmen-
tu, kvalifikovanému 
personálu a moder-
nej technike si firma 
vybudovala stabilnú 
pozíciu na sloven-
skom trhu a v súčas-
nosti patrí k popred-
ným spoločnostiam, 
ktoré podnikajú v 
oblasti nakladania s 
odpadmi, predovšet-
kým s farebnými kovmi a želez-
ným šrotom.

Aj vedenie spoločnosti KBZ s.r.o. 
sa v tomto roku pasuje s neľahkou 
situáciou na trhu. Nevyhnutné 
bolo realizovať kroky, ktoré majú 

pomôcť prekonať náročné obdo-
bie.

„Prekážky a výzvy prvého pol-
roku sa nám podarilo prekonať 
vďaka promptným a správnym 

rozhodnutiam. Týmto 
spôsobom sme doká-
zali udržať pozitívny 
výsledok, napriek ne-
priaznivému stavu v 
priemysle,“ povedal 
Andrej Orolín, konateľ 
spoločnosti. 

Súčasný vývoj na 
trhu spoločnosť po-
značil natoľko, že v 
tomto roku musela 
úplne zastaviť inves-
tície. „Vykonávame 

len nevyhnutné opravy strojov a 
zariadení. Takisto sme obmedzili i 
poskytovanie externých služieb,“ 
upresnil A. Orolín a pokračoval: 
„Keďže sme boli nútení úplne za-
staviť investície, nedošlo ani k ná-

Ilustračné foto: zaninonislovakia.sk

          Prvý polrok je 
pre nás vždy dôležitý, 

pretože letné mesiace a 
december sú spravidla 

slabšie, pričom 
ovplyvňujú celkové 

ročné výsledky. S tým 
však počítame a je 
pravdepodobné, že 

plánované ekonomické 
ukazovatele 

budú splnené.

kupu nových strojov či vozidiel. Sú-
časný stav by sme chceli udržať do 
konca tohto kalendárneho roka.“

Podobne ako vo vedení mno-
hých firiem, ani v KBZ s.r.o. si ne-
trúfajú predpovedať, ako sa bude 
situácia v priemysle vyvíjať v ďal-
ších mesiacoch. 

„Neočakávame zlepšenie stavu 
odvetvia, pevne však veríme, že k 
horšiemu prepadu nedôjde. Dúfa-
me, že sme sa dostatočne pripra-
vili na možné výkyvy v dodávkach 
kovových odpadov a že sme do-
statočne diverzifikovali naše port-
fólio odberateľov a spracovateľov 
druhotných surovín,“ uzavrel A. 
Orolín.
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Organizačné normy

Smernica S-465/2023
revízia 4, zmena I Výťahy – prevádzka, opravy a údržba

Smernica S-269/2017
revízia 4, zmena III Požiarny štatút ŽP a.s.

Pokyn PO-185/2022
revízia 3, zmena I

Zber odpadového papiera v Železiar-
ňach Podbrezová a.s.

Pokyn PO-171/2018
revízia 2, zmena II

Hodnotenie spokojnosti externých a 
interných zákazníkov, marketingový 
prieskum, benchmarking

Pokyn PO-211/2024
revízia 3, zmena 0

Prevádzkovanie transformátorov vvn/
vn, vn/nn v ŽP a.s.

Pokyn PO-174/2021
revízia 3, zmena I Tvorba obchodného plánu ŽP a.s.

Pokyn PO-006/2021
revízia 2, zmena I

Zabezpečenie čistenia a kontroly komí-
nov

Individuálne riadiace akty 
a informačné akty generálneho riaditeľa ŽP a.s.

Rozhodnutie č. 11/2024 Zrušenie organizačnej a funkčnej štruk-
túry Železiarní Podbrezová a.s.

Rozhodnutie č. 12/2024 Úprava pracovného režimu v prevádz-
karni oceliareň v mesiaci júl 2024

Rozhodnutie č. 15/2024 Úprava pracovného režimu vybraných 
THZ

Rozhodnutie č. 16/2024 Úprava pracovného režimu v prevádz-
karni Vo, prevádzkarni Vvr a prevádz-
karni Vt v mesiaci august 2024

Individuálne riadiace akty predsedu Predstavenstva ŽP a.s.
Rozhodnutie č. 04/2024 Opatrenia na zníženie nákladov na ob-

dobie roka 2024

Všetky organizačné normy, individuálne riadiace akty a informačné 
akty sú v elektronickej forme v platnom úplnom znení zverejnené a 
všetkým zamestnancom dostupné na Intranete v časti Dokumenty – 
úsek generálneho riaditeľa – prehľad vnútropodnikových noriem na 
adrese:

http://dbmis/informatika/VPN/Index.htm

Právny odbor – referát organizácie
a vnútornej legislatívy

INFORMUJE
Ing. Zuzana Paučová

Vnútorná legislatíva sa dotýka všetkých oblastí činnosti Železiarní 
Podbrezová a.s. a je záväzná pre zamestnancov, ktorí v zmysle jej usta-
novení vykonávajú jednotlivé činnosti. Preto je nevyhnutné, aby bola 
vždy platná a aktuálna.

Zoznam platnej riadiacej dokumentácie je vydaný ako dokument 
D-05/2024 Vestník – Individuálne riadiace akty, informačné akty a 
organizačné normy a zároveň je zverejnený v elektronickej forme na 
nižšie uvedenej adrese.

V tejto rubrike právny odbor – referát organizácie a vnútornej legis-
latívy informuje o riadiacej dokumentácii zverejnenej v predchádzajú-
com mesiaci. V júli boli zverejnené:

Zamestnanci dopravy počas prác na železničnej vlečke.  Foto: M. Jančovič

Ing. Peter Krajan
vedúci prevádzkarne doprava

Súčasná situácia má negatívny dopad 
na takmer všetky odvetvia priemyslu

ŽP Výskumno-vývojové centrum 
s.r.o. (ŽP VVC s.r.o.) bolo založené 
v roku 2008 so zámerom profesi-
onalizácie výskumno-vývojovej 
činnosti, orientovanej na výrob-
ný program Železiarní Podbrezo-
vá a.s., ako aj ďalších firiem v ŽP 
GROUP. Okrem toho poskytuje 
služby aj pre externých objedná-
vateľov. Spolupracuje tiež s tech-
nickými univerzitami a výskum-
no-vývojovými inštitútmi doma i 
v zahraničí.

O prvom polroku 2024, aktuál-
nych projektoch a plánoch do naj-
bližšej budúcnosti sme sa rozprá-
vali s Pavlom Beraxom, riaditeľom 
ŽP VVC, s.r.o.

Máme za sebou prvých šesť me-
siacov aktuálneho roku. Ako by 
ste ich charakterizovali?  

- Vývoj situácie za našimi vý-
chodnými hranicami sa 
za posledný rok takmer 
vôbec nezlepšil. Ne-
stabilný európsky trh 
s energiami, enormný 
tlak na zníženie uhlí-
kovej stopy výrobkov, 
prijatie trvalo udrža-
teľných postupov a prí-
snejších predpisov tý-
kajúcich sa emisií CO2, 
vysoké úrokové miery 
či kybernetická „nebez-
pečnosť“ majú negatív-
ny dopad na takmer všetky odvet-
via priemyslu v Európskej únii. 

Aké projekty ste realizovali v spo-
ločnostiach ŽP GROUP?

- V rámci dvanástich výskumných 
projektov máme projekt, ktorý sa 
venuje práve problematike znižo-
vania emisií oxidu uhličitého s náz-
vom Zníženie uhlíkovej stopy vý-
roby ocele v elektrickej oblúkovej 
peci (EAF) s využitím nefosílnych 
uhlíkonosných materiálov. Očaká-
vaným výstupom má byť zníženie 
priamych emisií CO2 z výroby ocele 
v EAF. Spolu s priaznivým energe-
tickým mixom Slovenskej republiky 
a zo samotného princípu výroby 
ocele recykláciou šrotu v EAF tak 
môžeme získať takmer uhlíkovo 
fosílne nízkoemisnú „zelenú“ oceľ 

(Green Steel). 
Cieľom projektu je realizácia 

aplikovaného výskumu používa-
nia alternatívnych uhlíkonosných 
materiálov v procese výroby su-
rovej ocele. Tieto materiály majú 
vďaka nefosílnemu obnoviteľné-
mu pôvodu uhlíka veľký potenciál 
pre zníženie priamych emisií CO2, 
čím sa stávajú ekologicky atraktív-
nou alternatívou voči doteraz po-
užívaným antracitovým (fosílnym) 
materiálom. Výskumný projekt sa 
preto zameriava na analýzu mož-
ností redukcie priamych emisií CO2 
s cieľom zlepšenia uhlíkovej stopy 
spoločnosti a zníženia nákladov 
spojených s nákupom emisných 
povoleniek.

Riešenie projektu zahŕňa realizá-
ciu výskumných skúšok kompozit-
ného napeňovadla na báze torifi-
kovanej biomasy pre napeňovanie 
trosky v procese výroby ocele v 
EAF. Skúšaný materiál, kompozit-
né napeňovadlo PE50:50 vyvinuté 

spoločnosťou Pipex 
Energy S.r.l, mal 
oproti pôvodnému 
PE60 upravené zlo-
ženie v prospech bi-
ouhľovej zložky na 
úkor chýbajúceho 
uhličitanu vápena-
tého. Predpoklad o 
lepšej schopnosti 
napeňovať trosku 
zvýšením podielu 
nefosílneho uhlíka 
sa však nepotvrdil, 

hoci skúšaná množina tavieb ne-
bola veľká, kvalitatívny rozdiel v 
napeňovaní, v porovnaní s pôvod-
ným PE60, nebolo prakticky možné 
spozorovať. Z tohto dôvodu sme 
dospeli k záveru, že upravený kom-
pozitný materiál PE50:50 nebude-
me ďalej skúšať ako potenciálnu 
náhradu súčasného napeňovadla a 
pre zlepšenie napeňovania trosky 
sa budeme zaoberať alternatívou 
zvýšenia podielu uhličitanu vápe-
natého na úkor kompozitu. 

V ďalšom projekte, ktorý sa ve-
nuje dlhodobým creepovým skúš-
kam (až do 1,5 roka) na stanovenie 
odolnosti žiarupevných ocelí proti 
deformácii a porušeniu pri teplo-
tách viac ako 500 stupňov Celzia, 
bola realizovaná séria skúšok na 
vzorkách ocele akosti T5 z pro-

dukcie ŽP a.s. V rámci výskumu 
creepovej odolnosti ocele T5 boli 
realizované skúšky tečenia pri tep-
lotách 500, 525 a 550 stupňov Cez-
lia s výdržou 1000, 3000 a 10 000 
hodín pri normou predpísanom 
konštantnom zaťažení. Na základe 
vykonaných mikroštruktúrnych a 
subštruktúrnych analýz vzoriek a 
výsledkov creepových skúšok mô-
žeme konštatovať, že oceľové rúry 
vyrobené z ocele akosti T5 plnia 
všetky normou stanovené požia-
davky a vykazujú výborné žiaru-
pevné vlastnosti.

Čo bude pre vás prioritou v nasle-
dujúcich mesiacoch?

- Zo všetkých riešených pro-
jektov by som dal do pozornosti 
projekt Digitálna podpora výroby 
a plynulého odlievania ocele, kto-
rý je cielený na výskum možností 
zberu, spracovania a vyhodno-
covania dát z výroby a plynulého 
odlievania ocele ako dátovej bázy 
softvérových modelov, prediktorov 
a klasifikátorov pre podporu rozho-
dovacích procesov, úsporu energie 
a zníženie uhlíkovej stopy výroby 
ocele v akciovej spoločnosti Žele-
ziarne Podbrezová.

Výroba ocele a plynule odlieva-
ných oceľových blokov v našich 
železiarňach je komplexný výrobný 
proces, ktorý pre každú jednu vy-
robenú a odliatu tavbu vygeneru-
je množstvo meracích, riadiacich, 
diagnostických a stavových sig-
nálov. Ak dokážeme tieto signály 
zaznamenávať, vytvárame akési 
digitálne odtlačky reálnych výrob-
ných procesov. Okrem záznamu 
okamžitého stavu procesu nám 
vhodný archivačný systém umožní 
dlhodobo ukladať digitálne odtlač-
ky množstva tavieb. Dostávame tak 
k dispozícii obrovské množstvo vý-
robne relevantných údajov, ktoré 
sa dajú spracovať a využiť praktic-
ky ľubovoľným spôsobom – môžu 
poslúžiť ako dátový podklad pre 
vizualizačné systémy, pre modely 
procesov na rôznej úrovni zložitos-
ti, na predikciu a klasifikáciu stavu 
jednotlivých chemických, termo-
dynamických a mechanických sys-
témov.

V prevádzkovej praxi výroby oce-
le bude mať samotné množstvo 
generovaných údajov vždy pre-

vahu voči časovej, personálnej a 
intelektuálnej kapacite riadiacich 
pracovníkov všetky tieto údaje uži-
točne využiť pre ďalšie zlepšovanie 
procesov. 

Práve dostupnosť digitálneho 
odtlačku ako akéhosi „digitálneho 
dvojčaťa“ reálneho procesu nám 
na existujúcich dátach umožňu-
je vybudovať arzenál nástrojov, 
ktoré môžu účinne pomáhať pra-
covníkom dobre vyhodnotiť stav 
systému, efektivitu prebiehajúcich 
procesov a predpovedať budúce 
hodnoty kľúčových sledovaných 
veličín (napríklad účinnosti, teplo-
ty, chemického zloženia a podob-
ne). Popri doteraz používaných 
prístupoch a metódach (štatistika, 
klasické (white-box) a regresné 
(black-box) modely, binárne klasi-
fikátory FEM a iné numerické mo-
dely) je aktuálnou témou číslo 1 v 
tejto oblasti aplikácia algoritmov 
umelej inteligencie (Artificial Intel-

ligence, AI). Tieto algoritmy sa dajú 
považovať za skutočne univerzálne 
aproximátory ľubovoľne zložitých 
funkcií a môžu nám tak významne 
pomôcť pri modelovaní procesov, 
ktorých dynamiku, respektíve stav, 
z akéhokoľvek dôvodu nevieme 
analyzovať a modelovať vyššie uve-
denými prístupmi.

Očakávané výsledky projektu 
budú mať podobu softvérových 
aplikácií s webovým prístupom 
pre užívateľa, výpočtových hárkov 
v prostredí MS Excel a skriptov v 
prostredí MATLAB. Očakávanými 
prínosmi projektu je lepšia infor-
movanosť riadiacich pracovníkov, 
dostupnosť analytických nástrojov 
v jednoduchej užívateľskej podobe 
a efektívnejšia prevádzka agregá-
tov.

Železničná vlečka prešla opravou

Aj v letných mesiacoch prebieha 
bežná oprava železničnej vlečky 
v akciovej spoločnosti Železiarne 
Podbrezová. 

Na snímke sú zachytení zamest-
nanci prevádzkarne doprava, stre-

diska údržby dopravných ciest a 
tratí, pri lokálnej výmene starých 
drevených podvalov za nové. Tak-
to sa riešia lokálne miesta na že-
lezničnej vlečke, kde sa kontrolou 
zistilo nadmerné opotrebenie 
niektorých podvalov hnilobou. Po 
vykopaní a vytiahnutí starých pod-
valov sa vložia nové, zaštrkuje sa 

lôžko umelým hutným kamenivom 
a ručnými elektrickými podbíjač-
kami sa koľaj podbije a smerovo a 
výškovo upraví.

V rámci generálnej opravy bude 
začiatkom augusta realizovaná 
komplexná výmena výhybky číslo 
13 a priľahlých koľajových polí v 
dĺžke 70 metrov.
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Aleš Svěntek pôsobí na Táľoch už viac ako tri roky.  Foto: M. Gončár

Golf učí trpezlivosti, slušnému správaniu a núti 
premýšľať, hovorí uznávaný tréner Aleš Svěntek

Ako golfový tréner je dlhé roky 
známy na Slovensku, v Českej re-
publike či Poľsku. Aleš Svěntek sa 
pred viac ako tromi rokmi stal sú-
časťou Golf klubu Tále, kde pôsobí 
dodnes. Trénuje dospelých, ale i 
deti a juniorov, a to nielen počas 
prebiehajúcich táborov. Súčasne 
je jedným z maršalov ihriska, čo 
znamená, že dohliada na bezpeč-
ný a korektný priebeh hry na tur-
najoch a tréningoch. Aleš Svěntek 
je profesionál, ktorý golfu zasvätil 
celý život. 

Poznajú ho mnohí, a to nielen z 
golfového prostredia. Stretnúť ho 
môžeme aj v Zelpo Aréne ako ver-
ného fanúšika našich futbalistov. 
Svoju partičku si našiel aj na hokej, 
ktorý chodí pravidelne hrávať do 
Brezna. Priateľský a vždy dobre na-
ladený sa usadil v kraji pod Nízkymi 
Tatrami. Jeho profesijný životopis 
je vskutku pestrý, veď skúsenosti 
rozdával v mnohých kluboch. Dnes 
je už na Horehroní ako doma a na 
Táľoch pracuje aj počas lyžiarskej 
sezóny, napríklad pri obsluhe vleku 
či parkoviska.

„Narodil som sa v obci Šilheřovi-
ce neďaleko Opavy, kde máme už 
takmer šesťdesiatročné 18-jam-
kové golfové ihrisko. Mal som ho 
teda „pod nosom,“ preto som golf 
začal hrávať už ako päťročný. Po-
stupne som sa zúčastňoval rôznych 
turnajov a od roku 2002 som pro-
fesionálnym trénerom PGA,“ načr-
tol kúsok zo svojho životopisu. 

Pomáhal mu otec
Aleš sa postupne zlepšoval, pri-

búdali turnaje i trofeje. Veľký ús-
pech dosiahol v roku 1996, keď sa 
stal majstrom Poľska v juniorskej 
kategórii. Víťazstvo bolo o to cen-
nejšie, že ho dosiahol s veľkým 
zdravotným znevýhodnením. 

„Keď som mal desať rokov, do-
stal som šedý zákal a nevidel som 
prakticky nič. Päť rokov som nav-
števoval školu pre žiakov so zra-
kovým postihnutím. Na turnajoch 
som musel mať svojho caddyho, 
čiže pomyselnú pravú ruku, ktorý 
mi pravidelne asistoval, ukazo-
val mi loptičku a celý čas ma vie-
dol. Bol to môj kamarát Marcel 
Janosch. Súťažil som so zdravými 
súpermi, o to viac som si úspech 
vážil,“ zalovil v pamäti A. Svěntek 
a dodal: „Mojím podporovateľom 
bol aj otec Antonín. Sprevádzal ma 
na každom turnaji. Počas spomína-
ných zdravotných problémov som 
prežíval ťažké obdobie, ale nikdy 
som sa nevzdal. Golf som mal v 
srdci a túžil som sa mu naďalej ve-
novať.“

Okrem spomínaného prvenstva 
bol Aleš súčasťou družstva, ktoré 
v roku 1997 vyhralo majstrovstvá 
Českej republiky. 

Aleš Svěntek absolvoval v se-
demnástich rokoch operáciu a 
dnes má už zrak viac-menej v po-
riadku. Mohol sa preto naplno 
venovať tomu, čo ho napĺňalo. 
Postupne sa rozbehla i jeho tréner-
ská kariéra. Prišiel na Slovensko a 
za vyše dve dekády pôsobil v gol-
fových kluboch v Prešove, Veľkej 
Lomnici, Poprade, Prievidzi, Pieš-
ťanoch, Šuranoch či v maďarskej 
obci Dunakiliti. 

„Každé pôsobisko mi niečo dalo. 
Moja profesia sa dá porovnať, nap-
ríklad, s futbalovým trénerom. Ten 
je taktiež každú chvíľu v inom klu-
be v závislosti od toho, kde má prá-
ve angažmán. Ja som v súčasnosti 
tréner na Táľoch, kde sa mi veľmi 
páči a rád by som sa tu usadil už 
natrvalo,“ priznal. 

Horehronie si zamiloval 
Český odborník si Tále od prvej 

chvíle zamiloval. Krásne prostredie 
národného parku je už prakticky 
jeho domovom a na veľké zelené 
plochy ihriska pozerá každý deň s 
pýchou.

„Golfový areál na Táľoch je, v 
porovnaní s inými, skutočne výni-
močný a vyzdvihujú ho aj tí, ktorí 
sem pravidelne chodia. Výhodou 
je, napríklad, vzduch. V Bratislave 
je počas leta oveľa teplejšie, čiže 
hranie golfu je náročné. Okrem 
toho máme všade navôkol krás-
ne hory, môžeme pozorovať štíty 
Nízkych Tatier, neďaleko je jeden 
zo symbolov Slovenska Kráľova 
hoľa, a tak by som mohol pokra-
čovať. Na Horehroní je skutočne 
nádherne a ide o ideálne miesto 
na športovanie, turistiku, jazdu na 
bicykli a mnoho ďalších aktivít,“ 
pokračoval. 

Popularita rastie
Podľa skúseného trénera sa vní-

manie golfu na Slovensku postup-
ne mení k lepšiemu. „Golf je čoraz 
populárnejší a ľudia ho začínajú 
inak chápať. Mnohí ho vždy nazý-

vali športom pre prominentov, ale 
pozrime sa, napríklad, na hokej 
alebo lyžovanie. Čiže golf je úplne 
bežný šport ako každý iný a určite 
jeho hranie nestojí toľko peňazí, 
ako si mnohí myslia,“ zamyslel sa. 

Navyše, prináša aj široké spek-
trum pozitív. Veď len chvíle na 
čerstvom vzduchu a pohybová 
aktivita sú prospešné pre každého 
človeka.

„Tento šport by som deťom 
rozhodne odporučil. Nielen pre 
samotné hranie, ale golf ich učí 
slušnému správaniu a určitej etike. 
Navyše, núti neustále premýšľať a 
potrebná je pri ňom i trpezlivosť. 
To všetko sú aspekty, ktoré sú dô-
ležité aj v bežnom živote. Okrem 
toho sa pri golfe dokonale precvi-
čujú končatiny, chrbtica a ďalšie 
časti tela,“ doplnil. 

Aleš Svěntek odporúča trénovať 
aspoň trikrát do týždňa. „Vtedy 
dochádza ku skutočnému zlepšo-
vaniu. Popri golfe je dôležité tiež 
posilňovanie. Takže ide o kom-
plexnú pohybovú a silovú aktivitu. 
Kto sa tomu naplno venuje, môže 
byť skutočne výborným hráčom,“ 
poznamenal. 

Tréner si rastúcu popularitu toh-
to športu všíma aj počas letných 
golfových táborov, ktoré každý rok 
ponúka vedenie akciovej spoloč-
nosti Železiarne Podbrezová pre 
deti svojich zamestnancov. „Tento 
rok máme približne 125 účastní-
kov. Mnohí sa sem vracajú každý 
rok, čiže golf ich baví a chcú sa v 
ňom neustále zlepšovať. A to je 
pozitívne, keďže deti trávia čas v 
prírode a pri športovaní namiesto 
vysedávania doma za počítačom.“

Prestížny turnaj
Aleš Svěntek je okrem dennej 

práce na Táľoch súčasťou tímu, 
ktorý pripravuje prestížne poduja-
tie Ladies Slovak Golf Open 2024 

(22. – 24. augusta). Na Tále prídu 
veľké ženské hviezdy tohto športu 
a pôjde o vrchol letnej golfovej se-
zóny.

„Turnaj sa k nám vracia po desia-
tich rokoch, čo je vynikajúca rekla-
ma nielen pre Tále, ale pre celý re-
gión a aj Slovensko. Zavítajú k nám 
profesionálne hráčky zo Sloven-
ska, Českej republiky i ďalších kra-
jín Európy. Verím, že sa ľudia prídu 
pozrieť a uvidia skutočnú krásu 
tohto športu. Aj preto ich chcem i 
touto cestou pozvať na toto nád-
herné miesto. Podobné podujatie 
sa totiž nekoná u nás každý rok. 
Pôjde o naozajstný športový svia-
tok a všetci sa naň už veľmi teší-
me,“ uzavrel A. Svěntek. 

Pri golfe sa dokonale precvičujú končatiny a chrbtica.  Foto: archív Golf klub Tále
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T. Kubej
noviny@zelpo.sk

Tesne po vydarenom odpale. Vľavo loptičku sleduje aj tréner Aleš Svěntek. Foto: T. Kubej

Tréner Alexej Zelenaj dohliada na správnu techniku mladých golfistov.  Foto: T. Kubej

LENKA

JAKUB MARTINSAMUEL

MARTINSAMUEL

Zapojte sa do prieskumu spokojnosti 
zamestnancov a vyhrajte vecnú cenu

Zakrúžkujte číslo na stupnici podľa toho, ako ste v súčasnosti spokojný s 
uvedenými pracovnými podmienkami: 1 - veľmi nespokojný, 2 - nespo-
kojný, 3 - nerozhodný, 4 - spokojný, 5 - veľmi spokojný.

Náplň práce
1        -        2        -        3        -        4        -        5

Istota stáleho zamestnania
1        -        2        -        3        -        4        -        5

Bezpečnosť na pracovisku
1        -        2        -        3        -        4        -        5

Mzdové ohodnotenie práce
1        -        2        -        3        -        4        -        5

Ponúkané sociálne benefity
1        -        2        -        3        -        4        -        5

Medziľudské vzťahy na pracovisku
1        -        2        -        3        -        4        -        5

Možnosť zvyšovania si kvalifikácie
1        -        2        -        3        -        4        -        5

Možnosť pracovného postupu
1        -        2        -        3        -        4        -        5

Materiálne a technické vybavenie pracoviska
1        -        2        -        3        -        4        -        5

Nasledovné ukazovatele sa týkajú čerpania výhod zo sociálneho fondu. 
Zakrúžkujte číslo na stupnici podľa toho, ktoré osobne považujete za dô-
ležité: 1 - bezvýznamné, 2 - málo dôležité, 3 - neutrálne, 4 - dôležité, 
5 - veľmi dôležité.

Odmeny pri významných pracovných a životných jubileách
1        -        2        -        3        -        4        -        5

Vyplatenie ďalších miezd zamestnancom 
(dovolenková a vianočná mzda)

1        -        2        -        3        -        4        -        5

Vyššie odstupné
1        -        2        -        3        -        4        -        5

Vyššie odchodné do dôchodku
1        -        2        -        3        -        4        -        5

Možnosť doplnkového dôchodkového sporenia
1        -        2        -        3        -        4        -        5

Kvalita stravovania a poskytovanie výživových doplnkov
1        -        2        -        3        -        4        -        5

Odmeny darcom krvi
1        -        2        -        3        -        4        -        5

Zdravotná starostlivosť o zamestnancov 
(rehabilitačné pobyty, rekreačný príspevok a podobne)

1        -        2        -        3        -        4        -        5

Možnosť návštevy športových podujatí 
(futbal, kolky, cyklistika, biatlon a podobne)

1        -        2        -        3        -        4        -        5

Možnosť návštevy ponúkaných kultúrnych podujatí
1        -        2        -        3        -        4        -        5

Ponuka letných táborov pre deti zamestnancov
1        -        2        -        3        -        4        -        5

Poskytovanie zliav na rôznom poistení (cestovnom, 
privátneho majetku, motorových vozidiel, zodpoved-

nosti za škodu spôsobenú pri výkone povolania)
1        -        2        -        3        -        4        -        5

Možnosť čerpať pohonné hmoty na 
zamestnaneckú palivovú platobnú kartu

1        -        2        -        3        -        4        -        5

Navrhnite ďalšie: ......................................................................................
..................................................................................................................
..................................................................................................................

Ak sa chcete zúčastniť žrebovania, vyplnený kupón odstrihnite a zašlite 
ho spolu s anketou podnikovou poštou na referát psychológie ŽP a.s. 
najneskôr do 14 dní od vydania tohto čísla. Jedného účastníka ankety 
vyžrebujeme a odmeníme vecnou cenou.

Kupón
Meno a priezvisko: ...................................................................................
Osobné číslo: ............................................................................................
Prevádzkareň (odborný útvar): .................................................................

Golfový tábor na Táľoch
aj tento rok v piatich turnusoch

Detský golfový tábor je každo-
ročne v ponuke pre deti zamest-
nancov akciovej spoločnosti Že-
leziarne Podbrezová. V letných 
mesiacoch júl a august sa v pek-
nom prostredí na Táľoch spolu 
uskutoční päť turnusov.

Ide o päťdňový denný tábor, kto-
rý prebieha od pondelka do piatku 
a určený je pre deti vo veku 6 až 15 
rokov. Výnimkou bol tretí turnus 
na prelome júla a augusta, ktorý 
ako jediný ponúkal aj možnosť po-
bytového tábora.

Deti sú rozdelené do viacerých 
skupín podľa veku a toho, či už 
niekedy golf hrali alebo sa s tým-
to športom stretli prvýkrát. „Ráno 
začíname tréning o deviatej, ale 
deti sú tu už skôr, približne od ôs-
mej. Rozcvičujeme sa a pripravuje-
me na tréning. Trénujeme do pol 
štvrtej a deti, ktoré sú v dennom 
tábore, odchádzajú potom domov. 
Ostatní, ktorí sú ubytovaní v hote-
li Stupka, majú poobede voľnejší 
program, o ktorý sa starajú ani-
mátorky. Idú do bazéna, zahrajú si 

biliard alebo si pozrú nejaký film. 
Večer majú aj diskotéku,“ približu-
je celodenný režim golfový tréner 
Alexej Zelenaj.

Bez ohľadu na vek a výkonnosť 
sa tréneri venujú všetkým deťom 
rovnako. „Je dôležité podchytiť 
deti už v skoršom veku, lebo keď 
sa naučia nesprávnu techniku, je 
ťažké neskôr problém odstrániť. 
Snažíme sa ich teda čo najspráv-
nejšie naučiť základné údery, aby 
mali dobré návyky už od začiatku,“ 
vysvetľuje A. Zelenaj a na otázku, 
či je ťažké naučiť sa správne hrať 
golf, odpovedá: „Je to veľmi nároč-
ný šport, ktorý je o milimetroch. 
Snažíme sa ho deťom predať zá-
bavnou formou, aby z toho mali 
čo najväčší zážitok. Ide im to vyni-
kajúco, poslúchajú a učia sa veľmi 
rýchlo.“ Podľa slov golfového tré-
nera boli zatiaľ v každom turnuse 
minimálne jeden alebo dvaja mladí 
talentovaní golfisti, ktorí by mohli 
v tomto športe pokračovať aj v 
profesionálnej kariére.

A ako vyzerá učenie základov 
golfu? „Ideme na to postupne. 
Najskôr sa pokúšame patovať, po-
tom si vyskúšame aj dlhšie rany. 
Včera sme dokonca celý deň strávi-
li na ihrisku, aby si deti vyskúšali už 
reálny golf, aký sa bežne hráva na 
turnajoch. Nie je to len o tréningo-
vých plochách, ale zakaždým vzni-
ká nová situácia na ihrisku, ktorú 
musí hráč správne vyhodnotiť a 
reagovať na ňu. Samozrejme, je 
rozdiel, ako rozmýšľa pri hre šesť-
ročné a ako štrnásťročné dieťa.“

***NAŠA ANKETA***
Navštívili sme deti v treťom tur-
nuse, ktorý bol ako jediný aj poby-
tový, a pýtali sme sa ich, ako sa im 
v tábore páči, či už v ňom niekedy 
predtým boli a ako im ide samot-
ný golf.

Samuel Gonda, 10 rokov
- Som tu druhýkrát. Minulý rok 

som bol v dennom a teraz som v 
pobytovom tábore, čo sa mi páči 
viac. Ubytovaní sme v hoteli Stup-
ka. Golf mi ide celkom dobre. Po-
stupne sa zlepšujem a baví ma to. 
Okrem golfu aj plávame v bazéne, 
hráme sa a chodíme na prechádz-
ky. 

Jakub Minařík, 6 rokov
- V golfovom tábore som prvý-

krát a páči sa mi tu. Golf mi veľmi 

nejde, ale baví ma a dúfam, že sa 
v ňom zlepším. Poobede sa hráme 
vonku a niekedy aj na izbách, je tu 
dobre.

Martin Šteller, 10 rokov
- Teraz som v tomto tábore dru-

hýkrát. Rovnako ako vlani, aj te-
raz som si vybral pobytový tábor. 
Golf mi ide celkom dobre, oproti 
vlaňajšku som sa zlepšil a baví ma 
odpaľovať loptičky. Poobede sa 
okrem toho kúpeme v bazéne na 
Stupke alebo si niekedy zahráme 
aj futbal.

Samuel Hruška, 10 rokov
- Som tu prvýkrát a veľmi sa mi 

v tábore páči. Golf ma baví pol 
na pol, viac ma bavia kolky. Ok-
rem golfu sa kúpeme v hoteli, ale 
máme aj rôzne iné aktivity. Golf mi 
ide, je to stále lepšie, no je ťažké sa 
ho naučiť hrať správne.

Lenka Hudáková, 13 rokov
- Áno, som tu už piaty rok. Golf 

mi ide, ale určite musím ešte veľa 
trénovať, aby to bolo dobré. Ja 
som v dennom tábore, takže po-
obede chodím domov. Za tie roky, 
čo sem chodím, som mala rôznych 
trénerov a každý z nich ma niečo 
naučil. 

Martin Vavrinčík, 8 rokov
- Aj ja som v dennom tábore a 

som tu tretíkrát. Golf mi ide cel-
kom dobre a baví ma ho hrať. 
Zlepšujem sa a dúfam, že to takto 
pôjde ďalej. Na golfe sa mi najviac 
páči odpaľovanie loptičiek, najmä 
keď trénujeme dlhšie odpaly.
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Jedálny lístok
12. – 18. 8. 2024

Pondelok
Polievky: šošovicová kyslá, mrkvo-
vá s pórom, pečivo. 
• Bravčový rezeň na rasci, tarhoňa, 
cvikla,
• Hovädzia pečienka cigánska, 
ryža, čalamáda, 
• Kuracie stehno so zeleninou, špe-
nátové rezance, 
• Zemiakové knedličky slivkové, 
maková posýpka. 

Utorok
Polievky: kapustová s klobásou, 
sedliacka, pečivo.
• Goralská pochúťka, knedľa, 
• Pečené kuracie stehno, zelenino-
vá ryža, kompót, 
• Ryba na vidiecky spôsob, zemia-
ky, šalát, 
• Windsorský šalát, pečivo, 
• Vitamínový balíček. 

Streda
Polievky: slepačia, paradajková s 
ryžou, pečivo. 
• Vyprážaný bravčový rezeň, do-
máci zemiakový šalát, 
• Hovädzí guláš maďarský, cesto-
vina, 
• Zeleninový nákyp s nivou, uhor-
ka, 
• Palacinky s džemom a čokoládou, 
• Bageta s morčacím mäsom.

Štvrtok
Polievky: mexická, roľnícka, pečivo. 
• Bravčové stehno na smotane, 
knedľa, 
• Kuracie prsia prírodné, ryža, ša-
lát, 
• Rezance s tvarohom, zakysanka, 
• Vyprážaná treska plnená brokoli-
cou a syrom, zemiaková kaša, šalát. 

Piatok
Polievky: kelová s ryžou, bulharská, 
pečivo. 
• Morčacie prsia na lesných hrí-
boch, opekané zemiaky, šalát,
• Baraní guláš, halušky, 
• Zapekaný bravčový rezeň so sy-
rom, fit šalát, 
• Šišky s nutelou, kakao,
• Bageta Gurmán. 

Sobota
Polievka: furmanská, pečivo. 
• Kuracie prsia na ázijský spôsob, 
ryža, šalát, 
• Bravčové stehno hamburské, 
knedľa.

Nedeľa
Polievka: fazuľková kyslá s kôprom, 
pečivo. 
• Bravčová krkovička zbojnícka, ze-
miaky, čalamáda, 
• Perkelt z morčacieho mäsa, ces-
tovina.

,

Jedálny lístok 
19. – 25. 8. 2024

Pondelok
Polievky: gulášová, pórová s krú-
pami, pečivo. 
• Hovädzia roštenka na hubách, 
ryža, cvikla, 
• Bravčové stehno na paprike, ces-
tovina,
• Kuracie rezančeky, dusená fazuľ-
ka s baby mrkvou, 
• Zelotofu, pečivo. 

Utorok
Polievky: hovädzia s cestovinou, 
brokolicová dánska, pečivo. 
• Vyprážaný kurací rezeň furman-
ský, zemiaková kaša, šalát,
• Hovädzie mäso na korení, slo-
venská ryža, uhorka,
• Džuveč z bravčového mäsa, šalát, 
• Rezancový nákyp s tvarohom a 
jahodami, 
• Vitamínový balíček. 

Streda
Polievky: držková, francúzska, pe-
čivo. 
• Pečený bôčik s plnkou, kapusta, 
knedľa,
• Morčacie prsia na zelenine, ryža, 
šalát,
• Grilovaný encián, zemiaky, brus-
nicová omáčka,
• Pestrý cestovinový šalát, 
• Bageta s kuracím mäsom. 

Štvrtok
Polievky: hŕstková, špenátová so 
syrovými haluškami, pečivo. 
• Bravčový rezeň s nivou a šampi-
ňónmi, opekané zemiaky, šalát,
• Hovädzia pečienka sviečková, 
cestovina, 
• Ohnivé kuracie stehno orientál-
ne, zeleninová obloha, 
• Maxi buchta s orechovo-višňo-
vou plnkou, vanilkový krém. 

Piatok
Polievky: stupavská zabíjačková, 
pohronská, pečivo. 
• Hovädzí guláš debrecínsky, kned-
ľa,
• Kuracie prsia s horčicou, ryža, 
šalát, 
• Štefanská sekaná pečienka, ze-
miakový prívarok, chlieb, 
• Grécky šalát, pečivo, 
• Bageta salámová. 

Sobota
Polievka: hrášková s údeninou, pe-
čivo. 
• Bravčové ražniči, zemiaky, uhor-
ka,
• Hovädzie mäso poľovnícke, ces-
tovina. 

Nedeľa
Polievka: šurdica, pečivo. 
• Bravčové stehno záhradnícke, 
ryža, šalát, 
• Plnený morčací závitok, tarhoňa, 
čalamáda.

Vzdelávacie aktivity v rámci štrukturálnych kurzov. Na snímke riaditeľka Súkromnej spo-
jenej školy Železiarne Podbrezová Miriam Pindiaková (vľavo) a učiteľka Martina Završa-
nová.  Foto: SSŠ ŽP

V júli odišli
do predčasného starobného dôchodku

Ing. Ján JACKULIAK, Miroslav JENČA, Jana ŠKULTÉTYOVÁ,
Eva ŠPILÁKOVÁ, Jaroslav TÁBOŘÍK

do starobného dôchodku
Vlastimil BÚRY, Peter GIERTL, Vladimír HANZEN, Miroslav ŠARINA,

Ing. Jozef ŠVANTNER, Ján TAJBOŠ, Anna ŤAŽKÁ, Otto VAČOK

V mene vedenia akciovej spoločnosti Železiarní Podbrezová im ďakujeme 
za odvedenú prácu a do ďalších rokov života želáme veľa slnečných dní.

V auguste 
blahoželáme

Pracovné jubileá
15 rokov

Peter BARZÍK
Marcel MAJERČÍK

20 rokov 
Martin POLIAČIK

25 rokov
Martin FRIMM

Martin GAŠPERÍK
Ing. Martin SLADKÝ

Ing. Stanislava SVETLÍKOVÁ
Marek ŠEVČÁK

30 rokov
Igor BOHÁČIK

Miroslav BROZMAN
Ing. Erika NEPŠINSKÁ

35 rokov
Mgr. Henrieta ADAMČÁKOVÁ

Ing. Jozef CÍGER
Ing. Miloš DEKRÉT
Jaroslav HRONČEK

Eugen KARDHORDÓ
Zdeno KOHÚTIK

Ing. Marián SLATINSKÝ
Milan STREČOK

40 rokov
Viera PANČÍKOVÁ

Ing. Mária WEISOVÁ

Životné jubileá 
Marek AUXT

Andrej BÁLINT
Robert DRBÚL
Milan DROPČO

Dana HLÁSNIKOVÁ
Rastislav KUBICA

Roman OROŠ
Martin ROLKO

Stanislav ŠTEFANČA
Bronislav CSORDÁŠ

Peter KÁN
Dušan KOVÁČIK

Ing. Pavol MARČOK
Ingrid RAFAJOVÁ

Peter DAXNER
Danka LEHOCKÁ

Elena MARÁKOVÁ
Soňa TURŇOVÁ

Mgr. Katarína Tajbošová
koordinátorka projektov Erasmus+

Leto trochu inak 
s programom ERASMUS+

Súkromné gymnázium Železiarne 
Podbrezová získalo v školskom 
roku 2024/25 na najbližšie štyri 
roky Certifikát akreditácie Eras-
mus+ v sektore školské vzdeláva-
nie, ktorý sa udeľuje inštitúciám 
a organizáciám s cieľom dlhodobo 
sa zapájať do programu Erasmus+. 
Tento program je zameraný na 
podporu vzdelávacích, školiacich, 
mládežníckych a športových akti-
vít v Európe. 

Akreditácia nám umožňuje zís-
kavať finančnú podporu pre reali-
záciu medzinárodných projektov 
a zaisťuje jednoduchší prístup k 
financovaniu na pravidelnej báze, 
čo podporuje dlhodobé plánovanie 
a realizáciu projektov. Vďaka akre-
ditácii môžeme vysielať svojich štu-
dentov a zamestnancov na zahra-
ničné mobility a výmenné pobyty s 
cieľom zlepšiť ich zručnosti a kom-
petencie, rozvíjať medzinárodné 
partnerstvá s inými inštitúciami a 
organizáciami v Európe a prispievať 
k modernizácii a internacionalizácii 
našej školy.

Hlavnými cieľmi našej akredi-
tácie je čiastočné zavedenie bilin-
gválneho vyučovania v prírodo-
vedných predmetoch, zvýšenie 
úrovne dosiahnutých výsledkov v 
prírodovedných predmetoch za-
vedením outdooru a enviro aktivít 
do vyučovania, predchádzanie syn-
drómu vyhorenia, vyrovnanie sa s 
postcovidovým syndrómom a zvý-
šenie kvalifikácie učiteľov v oblasti 

projektového manažmentu.
Počas týchto letných prázdnin 

sme úspešne odštartovali me-
dzinárodnú činnosť a začali sme 
napĺňať stanovené ciele. Tri uči-
teľky nášho gymnázia sa zúčastnili 
štruktúrovaných kurzov v írskom 
Dubline. Ako prvá vycestovala na 
zahraničnú mobilitu Jana Vojtko 
Syčová, ktorá absolvovala týždňo-
vý kurz s názvom Udržateľnosť a 
životné prostredie (Sustainability 
and environment) vo vzdelávacej 
inštitúcii ATLAS language school. 
Vo vzdelávacej inštitúcii InterEdu-
cation absolvovala naša riaditeľka 
Miriam Pindiaková dvojtýždňový 
kurz Angličtina pre európskych uči-
teľov (English for european educa-

tors) a poslednou dvojtýždňovou 
mobilitou bol kurz s názvom CLIL 
– integrované tematické vyučova-
nie nejazykových predmetov (CLIL 
– Content and Language Integrated 
Learning), ktorého sa zúčastnila 
Martina Završanová. 

Účastníčky štruktúrovaných kur-
zov hodnotia zahraničné mobility 
Erasmus+ veľmi kladne a veria, že 
to bude mať veľký prínos nielen 
pre ne samotné, ale i pre celú našu 
školu. Oplatilo sa vykročiť zo svojej 
komfortnej zóny. Povzbudzujeme k 
tomu aj vás!
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Írske príslovie: „Tri druhy mužov sa nesprávne...“ (dokončenie v tajničke).

***súťažná krížovka***súťažná krížovka***súťažná krížovka***súťažná krížovka***súťažná krížovka***súťažná krížovka***

Hrajte o dve vstupenky na podujatie Dračie dni

Autor:
PK

slovenský 
denník

všetko
(angl.)

ruský
súhlas

prudký
vietor

European 
Council 104 v Ríme zabíjačková 

polievka
povykladaj 

tovar
Odborové 
združenie

ženské
meno

citoslovce 
bolesti

mestský
úrad

ovocná 
záhrada

predmet    
farba

na vajíčka

budova            

listnatý
strom

sodík
(chem.)

T3
T1   

T7

Európska
liga

citoslovce 
rozhorčenia     vpil typ ruského 

lietadla      
T2 ženské

meno
kolosy klan ukradnuté 

predmety

patriaci
ujovi

veľká osoba       severský 
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Univerzita 
Mateja Bela
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tip hľa, aha (hov.)

stalo sa
opäť živým

daj dokopy    domáce 
zvieratá          

patriaca Ane hák na pri-
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6 v Ríme

Obč. Dem. 
Aliancia           štát v Ázii  dvojica          
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Pomôcky: 
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citoslovce 
posmechu     

Rota tylového 
zabezpečenia

citoslovce 
porozumenia október (skr.)

firemná 
skratka

Verdiho 
opera     temný (tal.)    

rozum ad acta
Eduard 
(dom.) symetrála

T5 T6

smerom
späť
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Opäť sme si pre vás pripravili súťažnú krížovku. Ak sa chcete zapojiť do súťaže, pošlite nám znenie tajničky do redakcie poštou alebo e-mailom, najneskôr do 19. augusta. Okrem svojho mena 
napíšte aj odborný útvar alebo prevádzkareň, kde pracujete. Na jedného z vás čakajú dve vstupenky na podujatie Dračie dni, ktoré sa uskutoční 31. augusta na hrade Ľupča. Meno výhercu 
uverejníme v nasledujúcom vydaní novín.

Výherca súťažnej krížovky
Správne znenie tajničky z Podbrezovana č. 15, v ktorej sa ukrývalo dokon-
čenie citátu od Chung Jing-Minga: „Aj schudobnený dom sa udržuje v čis-
tote, aj žena bez groša si pekne...“ Tajnička: „upravuje vlasy. Pôvab sa dá 
umocniť vo všetkom.“ Z úspešných riešiteľov sme vyžrebovali Pavla Ro-
siara z prevádzkarne ťaháreň rúr. Cenu, ktorou je permanentka na domá-
ce zápasy FK Železiarne Podbrezová v novom ročníku Niké ligy 2024/2025, 
si výherca môže prevziať v redakcii v pracovné dni od 7.30 do 15.30 hod.

Spomienky
„Čas plynie, bolesť stále trápi, ale 
teba, mamička drahá, nám už nik 
nevráti. Už len kytičku kvetov na 
tvoj hrob môžeme dať a na lásku a 
dobrotu spomínať.“
Dňa 3. augusta uplynulo desať ro-
kov, čo nás navždy opustila naša 
drahá mama, babka a prababka

Mária ŠARÍKOVÁ z Lopeja.
Kto ste ju poznali a mali radi, venujte jej spolu s 
nami tichú spomienku. 

S láskou a vďakou spomína dcéra Lý-
dia, vnúčatá s rodinami a pravnúčatá

...
„Sú bolesti, na ktoré nie je liek, sú 
rozhodnutia, ktoré nie je možné 
vrátiť späť, sú spomienky, ktoré 
nikdy nevyblednú a sú ľudia, na 
ktorých nikdy nezabudneme.“
Dňa 8. augusta sme si pripomenu-
li štvrté smutné výročie, ako nás 

navždy opustil náš milovaný manžel, otec a starý 
otec 

Martin PAČESA z Brezna.
S neutíchajúcou láskou spomína 

manželka a dcéry s rodinami

Spomienky
„Osud ti nedoprial s nami dlhšie 
byť, no v našich srdciach budeš 
navždy žiť.“
Dňa 8. augusta sme si pripomenuli 
smutné piate výročie úmrtia nášho 
drahého 

Antona PREČUCHA z Čierneho Balogu.
S láskou a úctou na neho spomínajú man-

želka Marta, dcéra Monika, synovia Juraj a 
Adam, nevesta Ivanka, vnučky Dianka, Veroni-

ka, Terezka, vnúčik Viktor a ostatná rodina
...

„Čas plynie, ale smútok a bolesť v 
srdci zostáva a veľmi bolí, zabud-
núť nám nikdy nedovolí.“
Dňa 12. augusta uplynie trinásť ro-
kov, čo nás navždy opustila 

Jolana FOGELOVÁ z Hronca. 
Kto ste ju poznali, venujte jej tichú spomienku.

S láskou na ňu spomínajú 
dcéra s rodinou a syn s rodinou

Smútočný oznam
Dňa 4. júla 2024 sme sa navždy rozlúčili s bývalou ko-
legyňou

Ing. Annou ČUKANOVOU z Brezna.
Celý svoj produktívny život venovala príprave mladej 
generácie do života. Bola triednou učiteľkou prvých 
maturantov hutníkov operátorov v SOU hutníckom v 

Podbrezovej. Svojím prístupom si vytvorila povesť vynikajúcej a medzi 
študentmi obľúbenej učiteľky, s ktorou sa radi stretávali aj po vyučení. 
Svoje poznatky z dlhoročnej praxe zúročila v našej súkromnej škole ako 
zástupkyňa riaditeľky. 

Česť jej pamiatke!

Smútočný oznam
Dňa 1. augusta 2024 nás vo veku 
78 rokov navždy opustil, náš otec, 
starý otec, brat a priateľ 

Vladimír TOMČÍK z Brezna.
Smútiaca rodina

Citáty slávnych
„Všetko, čo som sa naučil o živote, sa dá povedať tro-
ma slovami: život ide ďalej.“ - Robert Lee Frost
„Stále hovoríme, že máme málo času, ale žijeme tak, 
akoby sme ho mohli rozdávať.“ - Seneca
„Mladosť by bola krásna doba, keby prišla až neskôr v 
živote.“ - Charlie Chaplin
„Ak nájdeš v živote cestu bez prekážok, určite nevedie 
nikam.“ - Maxim Gorkij

Vedeli ste, že...
v pôvodnom rímskom kalendári bol názov mesiaca august sextilis (v pre-
klade šiesty) a mal 29 dní? Pri reforme kalendára Cézarom v roku 46 pred 
Kristom získal mesiac sextilis jeden deň navyše, takže spolu mal 30 dní. Pri 
Augustovej oprave tohto kalendára v roku 8 pred Kristom navrhol senát, 
aby bol mesiac sextilis premenovaný na augustus – na počesť reformáto-
ra kalendára. Traduje sa, že z dôvodu, že sa nepovažovalo za dostatočne 
úctivé, aby mesiac pomenovaný po súčasnom cisárovi mal menej dní než 
mesiac pomenovaný po Cézarovi, dostal i mesiac augustus jeden deň na-
vyše, ktorý sa následne ubral z februára. Ten má odvtedy len 28, alebo v 
prestupnom roku 29 dní.
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Na trávniku Slovana Bratislava podali naši hráči veľmi dobrý výkon.  Foto: TASR

M. Gončár
noviny@zelpo.sk

Vratislav Greško počas tréningu.  Foto: FK ŽP

M. Gončár
noviny@zelpo.sk

SÚHRN NIKÉ LIGY
1. kolo: FK Železiarne Podbrezo-
vá – MŠK Žilina 0:0

Rozhodovali: Dohál – Bednár, 
Vitko. ŽK: 39. Mrva, 65. Koštrna, 
82. Chyla – 47. D. Ďuriš. Diváci: 
1 467. 

Podbrezová: Danko – Koštrna, 
Oravec, Mrva – Talakov (56. Rid-
wan), Š. Faško (71. Chyla), Paraj, 
Grešák – Yirajang (56. Galčík), 
Smékal (71. Depetris), Juritka (86. 
Saliman).

Žilina: Belko – Minárik, Stojčev-
ski, Ndjeungoue – Kopásek (67. 
Ďatko), Gidi, Sauer (80. Káčer), D. 
Javorček – Bile (67. Kóša), Kaprá-
lik, D. Ďuriš (80. Alijagič).

2. kolo: ŠK Slovan Bratislava – FK 
Železiarne Podbrezová 1:0 (0:0)

Gól: 77. Barseghjan (11 m). Roz-
hodovali: Dziviak – Hancko, Halí-
ček. ŽK: 57. Tolič, 66. Mak – 65. 
Danko, 76. Saliman. Diváci: 5 338.

Slovan: Trnovský – Medveděv 
(80. Blackman), Kašia, Voet, Vojt-
ko – Savvidis, Mustafič (66. We-
iss), Tolič – Barseghjan (86. Baj-
rič), Mak (80. Sharani), Marcelli 
(66. Strelec).

Podbrezová: Danko – Oravec, 
Koštrna, Mrva – Grešák (83. 
Naphthalene), Talakov, Chyla (80. 
Štefánik), Ridwan – Galčík (74. 
Saliman), Depetris (46. Smékal), 
Juritka (46. Yirajang).

Najbližší program:
3. kolo Niké ligy, 10. augusta o 
20.30 hod. FC Košice – FK Žele-
ziarne Podbrezová,

4. kolo Niké ligy, 17. augusta o 
18.00 hod. FK Železiarne Podbre-
zová – MFK Skalica.

Vratislav Greško sa po rokoch 
opäť vracia do Podbrezovej. Bý-
valý úspešný reprezentant priký-
vol na ponuku klubu z Horehro-
nia a stal sa trénerom futbalistov 
v kategórii U19. Naši mladíci 
už onedlho odštartujú súťažnú 
sezónu, na ktorú sa naladili ví-
ťazstvom na prestížnom turnaji 
v českých Tepliciach. Greška ús-
pech potešil, no už teraz myslí 
na súťažné zápolenia a spolu s 
chlapcami sa usilovne pripravu-
je na ligu. Vie, že ho s mužstvom 
čaká ešte množstvo práce, no ako 
hovorí, je to pre celý kolektív vý-
zva. Viac prezradil v rozhovore 
pre náš dvojtýždenník.

Ako sa upiekol váš opätovný prí-
chod do Podbrezovej?

- Aj keď sa hovorí, že náhody v 
živote neexistujú, môj príchod sa 
zrodil úplnou náhodou. Ale všetko 
je tak, ako má byť. Na úrovni pod-
brezovského klubu došlo k určitým 
zmenám. Vedenie hľadalo tréne-

Greško je späť v Podbrezovej, trénovať bude devätnástku
rov a medzi inými oslovili aj mňa. 
Ponuku som prijal, keďže mám aj 
požadovanú licenciu. 

Dlho ste zvažovali prijatie ponu-
ky?

- Nad ničím som neuvažoval a 
hneď som ju prijal. Hoci boli v hre 
aj iné možnosti, žiadna z nich ma 
neoslovila tak ako podbrezovská. 
Viem však, aké úlohy na mňa ča-
kajú. No teraz je všetko pre mňa 
nové. V prvom rade sa musím 
stotožniť s tým, ako veci v klube 
fungujú. Koniec koncov, inak to 
ani nejde. Čaká nás kopec robo-
ty. Uvidíme, čo sa nám v sezóne 
podarí.

Začiatok vášho pôsobenia bol ako 
z veľkej knihy. Prišli ste a hneď ste 
vyhrali turnaj v Českej republike.

- Víťazstvo je určite fajn. Zá-
mer však nebol skončiť na prvom 
mieste, ale hlavným cieľom bolo 
vzájomné spoznanie medzi mnou 
a chlapcami. Verím, že sa nám to 
podarilo. Hneď po prevzatí trofeje 
sme si ale uvedomili, že nemôže-
me lietať v oblakoch, pretože jedna 

lastovička leto nerobí. Preto sme 
sa s chlapcami dohodli, že dva dni 
po turnaji oslávime a hneď na to 
prevrátime stranu a budeme zno-
vu makať. 

Ako hodnotíte herný prejav muž-
stva na podujatí v Tepliciach?

- Hoci sme vyhrali, v našej hre 
bolo veľa chýb a celkovo aspektov, 

ktoré neboli ideálne. Zároveň sme 
však ukázali skutočne veľa dobrých 
momentov, inak by sme neboli na 
prvom mieste. Dúfam, že doká-
žeme využiť momentum, ktoré je 
teraz na našej strane a dostaneme 
pohodu na kopačky, aby sme boli 
úspešní aj v lige. Zároveň verím, 
že chalani zoberú ligovú súťaž ako 
výzvu.

Zaujímavosťou je, že v Podbrezo-
vej budete viesť aj svojho syna. 
Bude to pre vás niečo špecifické? 

- V prvom rade musím povedať, 
že syn prišiel do klubu skôr ako 
ja, čiže vedenie ho oslovilo predo 
mnou. Nie je to tak, že som si ho 
sem dotiahol. Nebude to pre mňa 
ale nič nové, keďže som ho viedol 
v predošlom klube. On ma pozná a 
vie, že srandy pôjdu bokom a musí 
makať ako ostatní. 

Pred vami je ligová súťaž. S čím do 
nej vstupujete? 

- Nie je veľa klubov na Sloven-
sku, kde je filozofia jasná a čitateľ-
ná. V Podbrezovej je však daná a je 
tu výborne nastavený systém. Mu-
síme sa mu prispôsobiť a nastaviť 
tak, aby veci fungovali a boli sme 
úspešní. Aj pre mňa ide o niečo 
nové. Ale sme dospelí a potrebuje-
me sa systému prispôsobiť a ísť za 
stanoveným cieľom. Bude len na 
chlapcoch a na nás tréneroch, do 
akej miery dokážeme všetky natré-
nované veci pretaviť v ostrých zá-
pasoch. Tešíme sa a uvidíme, ako 
sa nám bude dariť.

Novú sezónu sme odštartovali 
remízou so Žilinou a prehrou na Slovane

Úvodnými zápasmi odštartoval 
ďalší ročník futbalovej Niké ligy. S 
mnohými zmenami v kádri, novým 
trénerom, ale zato s rovnako veľ-
kým odhodlaním do neho vstúpili 
aj hráči FK Železiarne Podbrezová. 

V prvom jesennom kole privítali 
v domácej Zelpo aréne futbalistov 
MŠK Žilina. Šošoni majú v tejto 
sezóne smelé ambície, veď do ich 
tímu sa z hosťovania vrátili Ďuriš či 
Kaprálik, ale ich dres budú obliekať 
aj ďalší kvalitní hráči. 

Naše mužstvo vstúpilo do stret-
nutia aktívne, ale to isté sa dalo 
povedať aj o Žiline. Hostia však boli 
v prvom polčase o niečo lepší, no 
Ďuriš ani Javorček loptu do siete 
nedostali. Z našej strany to vyskú-
šal Paraj. 

Po zmene strán boli aktívnejší 
železiari, ale Juritka so Sanusim si 
strelecké kopačky neobuli. Neujal 
sa ani pokus Grešáka či zakončenie 
Chylu. 

Kým v prvom polčase bol lepší 
súper, po obrátke zasa Podbrezová. 
Diváci sa však presného zásahu ne-
dočkali, a tak je remíza spravodlivá. 

Zaslúžená remíza
Vladimír Cifranič, tréner Podbre-

zovej po zápase priznal, že z našej 
strany bol prvý polčas slabší. Zá-

roveň však poznamenal, že išlo o 
ťažký duel s kvalitným súperom. „V 
úvodnom dejstve bola Žilina lepšia 
na lopte, vychádzala z presingu a v 
strede nás prečíslovala. Nám chý-
bala trpezlivosť v rozohrávke, po-
nuková činnosť a nedostávali sme 
sa do hry,“ zhodnotil duel staro-
nový kormidelník železiarov. Podľa 
jeho slov sa v druhom polčase hra 
vyrovnala a prišli aj šance, hoci 
súper mal väčšie. „My sme išli za 
výhrou do poslednej chvíle. Škoda 
len, že sme boli zbrklejší v šestnást-
ke. V konečnom dôsledku je remíza 
zaslúžená,“ dodal V. Cifranič. 

Hosťujúcemu kormidelníkovi Mi-

chalovi Ščasnému sa nerozhodný 
výsledok málil. „Vzhľadom na prie-
beh zápasu nie som s bodom spo-
kojný. Najmä v prvom polčase sme 
boli jasne lepším tímom, rovnako 
tak prvých dvadsať minút po pre-
stávke. Bohužiaľ, tri body robia góly 
a my sme ani jeden nedali, hoci vy-
ložené šance sme mali,“ zhodnotil 
V. Ščasný. 

Zápas na Slovane
V druhom jarnom kole nás čakal 

azda najtvrdší oriešok – bratislav-
ský Slovan, ktorý hrá vo výbornej 
forme. No s týmto súperom sa nám 
v minulej sezóne darilo a naši hrá-

či do duelu vstúpili nebojácne aj 
tentokrát. Šance alebo ich náznaky 
boli na oboch stranách, lenže po-
zorné defenzívy jedného i druhého 
tímu odolali. 

Po zmene strán mohol otvoriť 
skóre Yirajang, ale Trnovský zasia-
hol, a ten istý súboj sa zopakoval 
aj po hodine hry, pričom znovu bol 
úspešnejší belasý gólman. Z dru-
hého polčasu rezonuje aj obrovská 
šanca Galčíka, ktorý si loptu výbor-
ne pripravil, ale namiesto prihrávky 
na úplne voľného spoluhráča volil 
strelu, ktorá však minula priestor 
troch žrdí. Štvrťhodinu pred kon-
com tak prišiel nemilosrdný trest. 
Grešák fauloval v pokutovom úze-
mí Weissa a Barseghjan sa z bie-
leho bodu nemýlil – 1:0. Slovan 
sa trochu upokojil. My sme však 
chceli s výsledkom niečo urobiť, no 
majster si už najtesnejší náskok po-
strážil. 

Kompliment pre železiarov
„Musím pogratulovať trénerovi 

Cifraničovi k výkonu, pretože sa na 
nás dobre pripravil,“ začal pozá-
pasovú tlačovú konferenciu Vladi-
mír Weiss starší, tréner ŠK Slovan 
Bratislava a doplnil: „Podbrezová 
má hore rýchlych hráčov, ktorí po 
prestávke neustále hrozili a muse-
li sme si na nich dávať pozor. Veril 
som však, že vyhráme, hoci vieme 
hrať aj lepšie.“

Vladimír Cifranič zablahoželal 
Slovanu k postupu v Lige majstrov. 
Následne zdôraznil, že si bol vedo-
mý sily súpera, čomu nasvedčova-
la aj základná jedenástka favorita, 
ktorý nič nepodcenil. „Musím po-
chváliť svojich chalanov, ktorí duel 
odmakali. V prvom polčase sme 
možno neboli až takí nebezpeční, 
ale pomerne solídne sme bránili. 
Po prestriedaní sme už boli aj my 
odvážnejší, no situácie v ofenzíve 
zatiaľ riešime veľmi zbrklo a ne-
presne. Tým pádom sme neskóro-
vali a Slovan z penalty rozhodol,“ 
uzavrel tréner FK Železiarne Pod-
brezová. 

Šancu na prvé víťazstvo budú 
mať naši hráči v ďalších stretnu-
tiach. Najskôr sa predstavia na 
trávniku Košíc a následne privítajú 
doma Skalicu.

Na futbalovom ihrisku v Mýte pod 
Ďumbierom sa uskutočnil kvalit-
ne obsadený turnaj Peter Kováčik 
Cup 2024, ktorý bol určený pre 
hráčov do štrnásť rokov. Zúčastnili 
sa ho aj chlapci FK Železiarne Pod-
brezová a hoci sa im výsledkovo 
až tak nedarilo, získali mimoriad-
ne cenné skúsenosti. 

Na podujatí štartovalo päť tí-
mov. Okrem Podbrezovej aj Slovan 
Bratislava, poľské Katovice a české 
mužstvá Teplice a Opava. Naši hrá-
či prehrali s českými celkami zhod-
ne 1:3 a s Katovicami 1:4. Oveľa 
viac ich potešil výsledok duelu so 

Mladí železiari zbierali cenné skúsenosti
M. Gončár
noviny@zelpo.sk

Slovanom. Malí železiari sa súpe-
ra zvučného mena nezľakli a zdo-
lali ho v pomere 2:0. Tím z nášho 
hlavného mesta sa napriek prehre 

stal celkovým víťazom turnaja pred 
Teplicami a Katovicami. Za najlep-
šieho hráča nášho tímu bol zvolený 
Danyil Khiminets.

Foto: zpfutbal.sk


